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Raadsplein info/debat 
 
Vergadering d.d. 5 oktober 2015 
Locatie Raadzaal / Takzaal 
Aanvang 20.15 
Eindtijd 22.00 
Voorzitter Dhr. H. Wijnen / Dhr. H. Schippers 
Griffier/secretaris Mevr. K. van Moll - vd Berg / Dhr. H.C. Veraart 
  
 

0. RAADZAAL  
0.1.a. Opening en mededelingen (20.15 – 20.20 uur)  

De voorzitter opent de vergadering om 20.25 uur  
0.1.b. Vaststelling van de agenda  

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  
0.1.c. Inspreken niet-geagendeerde onderwerpen  

Er hebben zich geen insprekers gemeld.  
0.2. Debatronde (20.20 – 22. 00 uur)  
0.3. Asbestproblematiek, project Transformatie Diezerstraat en herhuisvesting Stadkamer  

Tijdens deze Debatronde is gedebatteerd over de vraag of de raad kan instemmen met het 
benodigde aanvullende krediet ten behoeve van de asbestsanering, de dubbele verhuizing 
en de aanvullende duurzaamheidsmaatregelen. Op 28 september heeft een Informatieronde 
plaatsgevonden waarbij fracties de gelegenheid hadden vragen te stellen aan het college. 
Er ontstaat een debat over de verschillende facetten die een rol spelen bij de besluitvorming 
rondom dit voorstel. Zo wordt er uitvoerig gedebatteerd over het proces. Hoe heeft het zover 
kunnen komen? En hoe voorkomen we dergelijke nadelige verrassingen in de toekomst? 
Sommige fracties pleiten in dit kader voor een raadsenquête. Andere fracties voelen meer 
voor een intern onderzoek of willen een verzoek neerleggen bij de Rekenkamercommissie 
om de procesgang te onderzoeken.   Het uitgangspunt van budgetneutraliteit houdt met de 
kredietaanvraag niet langer stand en sommige fracties vinden dat daarmee een 
heroverweging van bijvoorbeeld het concept, maar ook ten opzichte van de locatie van de 
bibliotheek legitiem is. Andere fracties vinden dat de ontstane situatie uitermate vervelend 
is, maar zien gegeven de omstandigheden geen andere mogelijkheid dan instemmen met 
het voorstel. Het voormalige GGD-pand is immers reeds in eigendom van de gemeente en 
het pand zal hoe dan ook gereinigd moeten worden.  
Raadsbreed worden er kritische noten geplaatst bij de aanvullende kosten zoals 
bijvoorbeeld de inrichtingskosten van de nieuwe bieb. De fracties vragen het college om in 
dit kader te onderzoeken in hoeverre deze kosten geminimaliseerd kunnen worden. 
De dubbele verhuizing kan in meerderheid op instemming rekenen. Aan de afspraken met 
Zara over de opleverdatum willen de meeste fracties niet tornen. Maar er wordt wel 
aandacht gevraagd voor de mogelijkheid om hierin (financiële) integraliteit te bewaken ten 
opzichte van de grootschalige verbouwing van het Stadhuis waartoe de raad in een eerder 
stadium heeft besloten.     
Ook voor de duurzaamheidsmaatregelen is in meerderheid steun hoewel sommige fracties 
zich afvragen waarom deze niet in een eerder voorstel waren opgenomen.  
Het college reageert bij monde van wethouders Brink en De Heer. Beiden gaan in op het 
gevoerde debat en geven duiding aan de procesgang, de aanvullende kosten, de 
asbestproblematiek, de scenario’s, de risicobeheersing en de juridische positionering. 
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Wethouder Brink zegt een evaluatie over de procesgang toe en zal daarbij ook gebruik 
maken van het lerend vermogen van de organisatie. Ook ten aanzien van de 
inrichtingskosten van de nieuwe bieb komt hij bij de raad terug met een nota. Inzake de 
verbouwing voor de tijdelijke huisvesting van de bibliotheek in het stadhuis zegt de 
wethouder toe deze af te stemmen met de grootschalige verbouwing van het stadhuis, zodat 
geen onnodige of dubbele kosten worden gemaakt.  
De voorzitter concludeert dat de standpunten voldoende uiteen zijn gezet. Er is concreet 
een motie aangekondigd inzake een raadsenquête door de fractie van Swollwacht. Verder is 
er nog gesproken over mogelijke wijzigingsvoorstellen inzake de vermindering van de 
inrichtingskosten en het verzoek aan de rekenkamer tot het doen van een onderzoek. Het 
voorstel kan worden doorgeleid naar de Besluitvormingsronde A van het Raadsplein van 26 
oktober.  

0.4. Sluiting (22.00 uur)  
De voorzitter sluit de vergadering om 00.40 uur. 

1. TAKZAAL  
1.a. Opening en mededelingen (20.15 – 20.20 uur)  

De voorzitter opent de vergadering om 20.25 uur  
1.b. Vaststelling van de agenda  

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  
2. Debatronde  
3. Voortgang varianten spoortrace Zwolle Herfte (20.20 - 21.30 uur)  

De informatienota gaat over de voorkeursvariant voor de spooraanpassing ‘Zwolle Herfte’. 
Om knelpunten op te lossen in de spoorverbinding Zwolle-Meppel en Zwolle-Emmen wordt 
het spoor ‘Zwolle Herfte’ uitgebreid van twee naar vier sporen inclusief een vrije kruising. Na 
onderzoek worden door Prorail drie varianten verder uitgewerkt en beoordeeld. Het is de 
bedoeling dat in het najaar één van de varianten wordt gekozen en opgenomen wordt in het 
ontwerp tracébesluit. De nota is op verzoek van de fractie van de PvdA en de ChristenUnie 
geagendeerd. Door agendering wordt de raad in de gelegenheid gesteld Zwolse belangen 
en criteria aan het college mee te geven. Nadat de raad al een brief heeft ontvangen van 
familie Mink van der Molen, spreekt de heer Mink van der Molen in. Hij wijst er op dat de 
snelheid van de treinen op het traject naar Emmen verhoogd zal worden naar 130 km per 
uur. Dit zal een toename van het geluid met zich meebrengen. Hij pleit voor maatregelen die 
de geluidsoverlast beperken. Verder is hij bang dat het landschap ondanks de 
compenserende maatregen zal verrommelen.  
Van de fracties krijgt de PvdA als eerste het woord. Zij willen graag de kans benutten om 
een advies aan de wethouder mee te geven. In het bestuurlijk overleg op 16 oktober moet 
de wethouder het standpunt van Zwolle inbrengen. Volgens de PvdA zijn alle drie de 
varianten, ondanks kwaliteitsverschillen, aanvaardbaar. Ze vallen binnen de wettelijke 
normen en voldoen aan de minimale eisen van de noordelijke provincies. Alles overwegend 
heeft de korte tunnelbak (dive-under) bij Herfte de voorkeur van de PvdA. Deze oplossing 
heeft ook de voorkeur van de ChristenUnie. Volgens de woordvoerder biedt de verbetering 
van de verbinding naar het noorden ook kansen voor Zwolle. Hij hoopt op een proactieve 
houding van de wethouder. De meeste andere fracties spreken geen voorkeur uit, maar 
kunnen zich wel vinden in de uitgangspunten, zoals die zijn verwoord in de informatienota. 
Wethouder Anker noemt het een rommelig proces. Op basis van de informatie die voor de 
zomer beschikbaar was, maakte hij zich zorgen over met name de ruimtelijke impact van de 
fly-over variant bij Marslanden. Dat is de reden voor de toonzetting van de informatienota. 
De gemeente heeft nog steeds niet de meest actuele doorrekening van de drie varianten. 
Deze worden pas over twee dagen tijdens een ambtelijk overleg gedeeld. Daarom heeft het 
college nog geen voorkeursvariant kunnen bepalen. Dinsdag 13 oktober zal het college een 
standpunt innemen met het oog het bestuurlijk overleg van 16 oktober. Wethouder Anker 
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vindt het goed dat de raad zich nu uitspreekt, dit helpt bij de standpuntbepaling in het 
college. Aan het eind van de vergadering constateert de voorzitter dat de standpunten 
voldoende naar voren zijn gekomen en de meningen uitgewisseld. Omdat het een 
informatienota betreft er is geen besluitvorming voorzien. Men kan instemmen met de 
conclusie dat de informatienota alsnog voor kennisgeving kan worden aangenomen.  

4. Sluiting (21. 30 uur)  
De voorzitter sluit de vergadering om 21.55 uur  
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